

MUCH-AWAITED COMPETITION AT PORTIMÃO

27 Oct 2020



Initially scheduled to take place in Brazil, the FIA Karting World Championship - OK & Junior has been rescheduled very early in the season in Portugal to cope with the difficulties generated by the COVID-19 pandemic. 177 Drivers are committed to participating in the last and probably most exciting Competition of the season at the Kartódromo Internacional do Algarve from 5th to 8th November 2020.

The circuit of Portimão, in the south of Portugal, received its last CIK-FIA Competition in June 2016 for the OK and OK-Junior European Championships as well as the Academy Trophy. Located within a superb complex dedicated to motorsport, which has just been awarded the Portuguese F1 Grand Prix, the karting facilities include a 1531 metre long track, full of gradient changes, fast and spectacular. The OK category will be equipped with LeCont tyres as it has been for the whole season, while Brazilian manufacturer MG Tyres will be supplying the OK-Junior tyres for the first time.

The strong field of 177 entries - 77 OKs and 100 Juniors - is very satisfying at a time when international travel remains complicated. The appeal of this major FIA Karting Competition involves 42 nations from the five continents. The entry of 10 Brazilian Drivers, who have remained loyal to the World Championship despite the change of location, is worthy of note.

ANTONELLI THE BIG FAVOURITE IN OK?

It is logical to see Andrea Kimi Antonelli as one of the favourites in the 2020 FIA Karting World Championship - OK. The young Italian Driver, already European Champion, has achieved a remarkable run throughout the season. However the British Taylor Barnard and Joe Turney remain strong opponents against

other very fast rookies like Nikita Bedrin (RUS) and Rafael Chaves Camara (BRA). The Competition will also see the participation of former World Champions like Lorenzo Trivisanutto (ITA), Pedro Hiltbrand (ESP) and Danny Keirle (GBR) among many other talents counting on their experience or their youth to shine in Portugal.

VERY OPEN COMPETITION IN JUNIOR

As always, the FIA Karting World Championship - Junior offers a wide variety of contenders for the title and it would be risky to bet on just one of the 100 entrants. Certainly the top three of the European Championship gives a good indication with the American Ugo Ugochukwu crowned against the British Arvid Lindbald and the Finn Tuukka Taponen. Italy lines up talented drivers like Valerio Rinicella, Alfio Spina and Brando Badoer, whereas the United Kingdom is brimming with young, highly motivated Drivers like Harley Keeble, Freddie Slater and Maxwell Dodds. Bruno Del Pino (ESP), Igor Cepil (CZE), Karol Pasiewicz (POL), Tymoteusz Kucharczyk (POL) are among the protagonists to follow, but the list could easily continue.

PROVISIONAL PROGRAMME OF THE PORTIMÃO COMPETITION

Friday 6th November

08:00 - 13:15: Free Practice

14:00 - 16:28: Qualifying Practice

Saturday 7th November

08:00 - 09:40: Warm-up

09:55 - 16:55: Qualifying Heats

Sunday 8th November

09:00 - 10:40: Warm-up

10:45 - 12:20: Qualifying Heats

13:35 - 15:25: Finals

The Portimão Competition can be followed on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website www.fiakarting.com.

RENDEZ-VOUS TRÈS ATTENDU À PORTIMÃO

Initialement prévu au Brésil, le Championnat du Monde FIA Karting – OK & Junior a été reprogrammé très tôt dans la saison au Portugal pour faire face aux difficultés générées par la pandémie de la COVID-19. 177 Pilotes se sont engagés à participer à la dernière Compétition de la saison, et sans doute la plus palpitante, sur le Kartódromo Internacional do Algarve du 5 au 8 novembre 2020.

Le circuit de Portimão situé dans le sud du Portugal, avait reçu en juin 2016 sa dernière Compétition CIK-FIA en date pour le Championnat d'Europe OK et OK-Junior ainsi que le Trophée Académie. Située dans l'enceinte du superbe complexe dédié aux sports mécaniques qui vient notamment de recevoir le Grand Prix du Portugal de F1, la piste de karting propose un tracé de 1531 mètres de long, plein de relief, rapide et spectaculaire. La catégorie OK sera équipée comme c'était le cas pendant toute la saison de pneumatiques

LeCont, tandis que le manufacturier brésilien MG Tyres fournira pour la première fois les gommes de la catégorie OK-Junior.

Le plateau fort de 177 engagés – 77 OK et 100 Junior – est un motif de satisfaction en cette période où les déplacements internationaux restent compliqués. L'attrait de cette Compétition FIA Karting majeure concerne 42 nations des cinq continents. L'engagement de 10 Pilotes brésiliens, restés fidèles au Championnat du Monde malgré le changement de localisation, est à signaler.

ANTONELLI GRAND FAVORI EN OK ?

Il est logique de voir en Andrea Kimi Antonelli, l'un des favoris du Championnat du Monde FIA Karting – OK 2020. Le jeune Pilote italien, déjà titré Champion d'Europe, a en effet réalisé un parcours remarquable tout au long de la saison. Les Britanniques Taylor Barnard et Joe Turney restent cependant des adversaires solides face à d'autres rookies très rapides comme Nikita Bedrin (RUS) et Rafael Chaves Camara (BRA). La Compétition verra aussi la participation d'anciens Champions du Monde comme Lorenzo Trivisanutto (ITA), Pedro Hiltbrand (ESP) et Danny Keirle (GBR) parmi de nombreux autres talents comptant sur leur expérience ou leur jeunesse pour briller au Portugal.

COMPÉTITION TRÈS OUVERTE EN JUNIOR

Comme toujours, le Championnat du Monde FIA Karting – Junior offre une grande variété de prétendants au titre et il serait hasardeux de miser sur un seul des 100 engagés. Certes le top 3 du Championnat d'Europe donne une bonne indication avec l'Américain Ugo Ugochukwu couronné face au Britannique Arvid Lindbald et au Finlandais Tuukka Taponen. L'Italie aligne des Pilotes talentueux comme Valerio Rinicella, Alfio Spina et Brando Badoer, le Royaume-Uni regorge de jeunes espoirs très motivés comme Harley Keeble, Freddie Slater ou Maxwell Dodds. Bruno Del Pino (ESP), Igor Cepil (CZE), Karol Pasiewicz (POL), Tymoteusz Kucharczyk (POL) font partie des protagonistes à suivre, mais la liste n'est pas exhaustive.

PROGRAMME PRÉVISIONNEL DE LA COMPÉTITION DE PORTIMÃO

Vendredi 6 novembre

08h00 – 13h15 : Essais libres

14h00 – 16h28 : Essais Qualificatifs

Samedi 7 novembre

08h00 – 09h40 : Warm-up

09h55 – 16h55 : Manches Qualificatives

Dimanche 8 novembre

09h00 – 10h40 : Warm-up

10h45 – 12h20 : Manches Qualificatives

13h35 – 15h25 : Finales

La Compétition de Portimão sera à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site www.fiakarting.com.